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                                                           PREDSJEDNIK VLADE REPUBLIKE HRVATSKE 

Trg svetog Marka 2 

10 000 Zagreb 

Hrvatska 

U Drnišu, 17. studenog 2014. godine 

 

PREDMET: ZAMOLBA 

 

Poštovani Premijeru, gospodine Milanoviću, 

 

Želimo Vas još jednom upozoriti na neravnopravan položaj dentalnih tehničara u 

zdravstvenom sustavu, našom borbom za opstojnost struke i prava pacijenata u sustavu javnog 

zdravstva. 

1997.g. privatizacijom primarne zdravstvene zaštite, dentalni tehničari izbačeni su iz 

sustava javnog zdravstva u zakup (tj. primorani smo postati čisti privatnici), a stomatolozi 

odlaze u koncesiju i financiraju se iz glavarina ugovorenih s HZZO-om. Tada su povrijeđena 

naša radna, ljudska i moralna prava, koja su se do danas totalno  urušila. 

Tim načinom ugovaranja s HZZO-om, stomatolozi - koncesionari primaju glavarine iz 

kojih im je netto plaća 2-3 puta veća nego do tada, a dentalni tehničari su plaćeni 

sistemom cijena puta usluga i to ne direktno, već preko ambulanti stomatologa. 

U javno zdravstvenom sustavu je od 1700 tehničara ostalo manje od 100 u DZ-a i oko 150 

zakupaca. 

Priznate protetske usluge plaćene preko radnih naloga HZZO-a, godišnje iznose minimalno 

200 milijuna kuna. Kako je u državnim laboratorijima ostalo manje od 100 tehničara, a 

zakupci su već odavno preskočeni u lancu pružanja usluga, evidentno je koliki se proračunski 

milijuni kanaliziraju u privatne laboratorije.  

Kako stomatolozi-koncesionari, radnim nalozima plaćenim od HZZO-a, pune privatne 

laboratorije, tako svoje privatne radove rade na crno, neprikazane i 

neoporezovane, oštećujući tako onaj isti državni proračun koji ih tako bogati. 

HZZO, 01.travnja 2013. g. novim načinom ugovaranja,  pumpa novih 200 milijuna kuna 

godišnje više stomatolozima-koncesionarima u vrijeme ove velike krize.  
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Nakon potpisivanja tih novih ugovora u stomatološkoj Komori razmišljaju da zbog nedostatka 

sredstava u sustavu, cijenu materijala za protetiku, prebace na teret pacijenata, a već 2014.g. 

razmišljaju o totalnom izbacivanju protetike iz sustava. 

Dakle, sirotinja bi trebala izdvajati za usluge koje bi im se oduzele, ali bi i dalje trebala puniti 

džepove pre bogate medicinske elite. 

Poštovani Premijeru, Zakon o Zdravstvenoj zaštiti, koji ste donijeli 29.prosinca 2011.g. trebao 

je biti rješenje naših problema, ali samo mali broj ravnatelja je ispoštovao taj Zakon, a ostali 

su se oglušili o njega, na štetu dentalnih tehničara. 

Zbog ovakvog statusa koji traje od privatizacije Primarne zdravstvene zaštite (1997.g.) ne 

možemo biti članovi ni jednog sindikata, nemamo svoju komoru, nismo mogli nakon bankrota 

primati naknadu sa burze, nismo mogli utjecati na cijenu našeg rada, nejednaka su nam  prava 

u mirovinskom sustavu, kao i totalno obespravljen položaj u Stomatološkoj komori (koje smo 

članovi od 2010.g.) i koja nije do sada ništa napravila da bi se rehabilitirao naš položaj. 

O svemu ovome smo upoznali HZZO, Ministarstvo zdravlja, HKDM, Ministarstvo financija, 

Ministarstvo pravosuđa, Predsjednika Josipovića i Ured javne pravobraniteljice. 

Poštovani Premijeru, molimo Vas da pomognete u rješavanju našeg problema. Promijenjeni 

Zakon je nepotreban, dva puta prolongiran i samo je produžavao agoniju koju proživljavaju 

dentalni tehničari- zakupci. 

Taj Zakon prestaje 31.prosinca 2014. g. i većina dentalnih tehničara - zakupaca, će na 

burzu, jer je do sada privatni sektor potpuno preuzeo plaćene naloge HZZO-a. 

Svi to znaju, ali nitko ne ispravlja tu nepravdu.  

Ovo stanje je neodrživo i dentalni tehničari su obespravljeno roblje čije se usluge plaćaju 

preko radnih naloga HZZO.-a. 

Mi i pacijenti smo kolateralne žrtve privatizacije Primarne zdravstvene zaštite. 

Svi vide da nam je počinjena nepravda, ali naš problem nitko ne rješava.  

Poštovani Premijeru molimo Vas da svojim autoritetom pomognite u rješavanju momentalno 

gorućeg problema  povratka oko 150 zakupaca u sustav javnog zdravstva. 

Mi moramo i dalje raditi na rješavanju nagomilanih problema  i bit će teško, jer nas "nema" u 

sustavu i  moramo se vratiti među "žive". 
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Poštovani Premijeru, vjerujemo da se s  malo sluha i dobre volje može bezbolno riješiti ovaj 

problem, koji je svih ovih godina prerastao u agoniju. 

Nadamo se Vašoj podršci, pomoći i razumijevanju! 

 

S poštovanjem ! 

                      

                                                                                                                                                        

      

                                                                      Predsjednica Udruge dentalnih tehničara RH         

         

                                                                                             Živana Radić 

 


